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#PRVE REAKCIJE NA IZLAZNE ANKETE#

Potpredsjednik stranke i nositelj liste HDZ-a u X. izbornoj jedinici Branko Bačić u srijedu je po

objavi prvih rezultata izlaznih anketa za parlamentarne izbore, koji HDZ-u daje 58 saborskih

mandata, izrazio zadovoljstvo te ocijenio da će krajnji rezultat biti još bolji.

"Želim u ime HDZ-a izraziti zadovoljstvo rezultatima. Oni su i na tragu predizbornih anketa koje

su nam davale oko 60-ak mandata. Mi držimo da smo ovime potvrdili da i kad je velika izlaznost

u Hrvatskoj, HDZ i koalicijski partneri su prvi izbor naših sugrađana", naglasio je.

Time je, dodao je, potvrđeno povjerenje građana u HDZ.

Naglasio je i da su to tek rezultati izlaznih anketa te podsjetio da su prije osam godina na

izborima te ankete HDZ-u davale 57 mandata da bi do kraja večeri, "kada su došli službeni

rezultati", HDZ osvojio 63 mandata.

"Prema tome očekujem da će rezultat biti još bolji kada dođu svi konačni rezultati sa svih naših

birališta. Veselim se tom rezultatu koji je za nas više nego dobar i očekujemo da ćemo u idućim

danima prijeći u formiranje Vlade", poručio je.

Imamo više mandata nego SDP i Možemo! zajedno

Kao što vidite, prema izlaznim anketama, imamo više nego stranke ljevice zajedno, više nego

SDP i Možemo! zajedno, istaknuo je.

"To dovoljno govori o tome da smo snažni, da smo ponovno zadobili povjerenje naših

sugrađana", poručio je.

Uvjeren je i da će HDZ osvojiti sve mandate u 11. izbornoj jedinici, s obzirom na "sve što je HDZ

napravio".

"Mislim da smo pokazali da nam je itekako stalo za položaj naših sunarodnjaka, prije svega u

BiH, za njihovu legitimnu zastupljenost u tijelima vlasti, za njihovu konstitutivnost i

jednakopravnost s ostala dva konstitutivna naroda u BiH", rekao je Bačić u izjavi novinarima u

Hotelu Westin, gdje HDZ s partnerima čeka rezultate parlamentarnih izbora.

U dvorani je objava rezultata izlaznih anketa dočekana pljeskom okupljenih članova stranke.

Bauk (SDP) o izlaznim anketama: Očekuju nas složeni pregovori o formiranju većine

SDP-ov Arsen Bauk izjavio je u srijedu da su objavljene izlazne ankete pokazale, u odnosu na

posljednje ankete javnog mijenja, da su Rijeke pravde podcijenili, a HDZ precijenili, dodavši

kako ih očekuju složeni pregovori o formiranju parlamentarne većine.

"Izlazne ankete pokazuju da nas čekaju složeni pregovori o formiranju parlamentarne većine",

rekao je Bauk u središnjici stranke na Iblerovu trgu, referirajući se na prve izlazne ankete po

kojima HDZ osvaja 58, a Rijeke pravde 44 mandata.
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Upitan s kim će u pregovore koje najavljuje, Bauk je poručio "s onima koji su činili dojučerašnju

oporbu i eventualno zastupnike nacionalnih manjina".

"U ovom trenutku, oni s kojima želimo obaviti prve razgovore su od centra na lijevo plus

zastupnici manjina i, ako ostane ovakav rezultat, vidjet ćemo koliko će još nedostajati", rekao je,

dodavši kako se i u HDZ-u moraju brinuti kako će doći do 76 ruku za sastavljanje većine i nove

Vlade.

"Ako ostane ovaj rezultat, da HDZ u 10 izbornih jedinica ima 58 mandata, to znači da oni koji su

činili do jučer jalovu, bezidejnu, nesposobnu, divlju, a po zadnjem i ludu oporbu, imaju 24

mandata više u Hrvatskoj nego što je to dobio HDZ", zbrojio je Bauk.

Član Predsjedništva SDP-a Ranko Ostojić izjavio je da su postigli bolji rezultat nego na prošlim

izborima, ali da treba pričekati definitivne rezultate.

"HDZ-u je sporno sve ispod 60 mandata i nadam se da neće formirati Vladu", kazao je Ostojić,

koji nije htio govoriti o tome s kime će pregovarati za poslijeizbornu koaliciju.

Radić (DP): Dokazali smo da smo treća politička snaga

Zamjenik predsjednika Domovinskog pokreta Mario Radić izjavio je u srijedu navečer da su

rezultati izbornih anketa dokazali da je DP relevantna, treća politička snaga te da su time

zadovoljni, iako su očekivali pokoji mandat više.

Bio bih zadovoljniji da je izlaznost bila još i veća kako bi se pokazala puna volja hrvatskog

naroda kojem mogu poručiti da ćemo biti dosljedni i činiti sve što smo govorili, vjerodostojni, ali i

ponizni i nećemo likovati nad ničijim uspjehom ili neuspjehom, poručio je Radić u izjavi za

medije.

Upitan jesu li očekivali više mandata, rekao je kako su negdje dobili malo više, a drugdje malo

manje od očekivanja i dodao da treba pričekati te da očekuje rast broja osvojenih mandata

tijekom večeri.

Ustvrdio je da ih se u anketama podcjenjivalo, no da će u Hrvatskom saboru pokazati da su

prava snaga.

Upitan je li DP spreman za koaliranje, rekao je kako o tome, prema Statutu, odlučuje

Predsjedništvo stranke i najavilo da će se vjerojatno sutra tijekom dana održati njegova sjednica

i odrediti pregovarački tim za možebitne pregovore.

Bit ćemo jedinstveni u svemu i to je to, jer samostalno nitko ne može donositi odluke, poručio je

Radić. 

Dolenec: Možemo! više nije samo zagrebačka stranka, ima potencijala za promjene

Nositeljica liste stranke Možemo! u drugoj izbornoj jedinici Danijela Dolenec izjavila je nakon

objave prvih izlaznih anketa kako se čini da nakon izbora ima potencijala za promjenu vlasti te
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da se "sada može definitivno raskrstiti s kletvom" da je Možemo! samo zagrebačka stranka.

"Prvi dojmovi su sjajni. Izlazne ankete nam daju jedanaest mandata, to znači da ćemo gotovo

poduplati broj, a svi analitičari i ankete davali su nam maksimalno deset mandata”, rekla je

Dolenec.

"Ankete pokazuju da smo osvojili mandat i u trećoj, četvrtoj, sedmoj i osmoj jedinici. Dakle, sada

možemo definitivno raskrstiti s kletvom koja je ranije postojala da smo samo zagrebačka

stranka”, dodala je.

Dolenec je najavila da ostaje zamjenica gradonačelnika Zagreba, a u Sabor će umjesto nje

Jelena Miloš, druga na listi u drugoj izbornoj jedinici.

Iako je još rano govoriti o tome što nas sve čeka, kako sada stvari izgledaju, ima potencijala za

promjenu, da skinemo HDZ s vlasti, kazala je.

Ponovila je poziciju Možemo! prema kojoj mogu, zajedno s drugim strankama, podržati

manjinsku SDP-ovu vladu.

Možemo! dočekuje rezultate izbora za zastupnike u Hrvatski sabor u zagrebačkoj Tvornici

Kulture, a očekuje se da će okupiti oko 1300 članova, partnera i simpatizera stranke.

U izborni stožer nešto prije 19 sati stigli su i koordinatori stranke Sandra Bančić i Tomislav

Tomašević.

Na prethodnim izborima 2020. godine Možemo! je zajedno s koalicijskim partnerima (Nova

ljevica, Radnička fronta i nezavisni Bojan Glavašević) osvojio sedam mandata.

Most zadovoljan s devet mandata, očekuje još koji do kraja večeri

Prema izlaznim anketama objavljenih u nedjelju nakon zatvaranja birališta, Most je osvojio 9

mandata što je zastupnik Marin Miletić prokomentirao riječima da već imaju jedan mandat više

nego u prethodnom sazivu, a do kraja večeri Most bi mogao osvojiti još koji mandat.

"Iskustvo nas uči da se zna negdje dobiti mandat, dva ili tri, negdje se izgubi, pa je bolje

sačekati još par sati, bit ćemo pametniji", rekao je Miletić.

Najbolje rezultate, prema anketama, Most je ostvario na jugu zemlje, dva mandata u devetoj

jedinici, uz mogući drugi mandat i u desetoj.

"Velika izlaznost pokazuje da se podigla razina svijesti, ljudi su shvatili da je vrlo bitno izaći na

izbore, što je vrlo pozitivno. Zahvalio bih se mojim Istrijanima i Riječanima jer ću prema

anketama i dalje biti njihov glas u Hrvatskom saboru", kazao je.

Na pitanje je li moguće ponavljanje izbora, s obzirom da se trenutno ne nazire nova

parlamentarna većina, Miletić odgovara da je Most na sve spreman.
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"Mi nikad nismo kalkulirali, vidjet ćemo još što će biti nakon ove duge noći."

"Izlazne ankete su dobra indikacija kakvi će bit rezultati, devet mandata nas čini zadovoljnim, ali

se nadam i vjerujem da ćemo nakon objave rezultata imati koji mandat više. Dosta je tu rubnih

mandata, moglo bi tu biti promjena", rekao je zastupnik u zagrebačkoj Gradskoj skupštini

Trpimir Goluža, drugi na listi u drugoj izbornoj jedinici.

Ako rezultati budu podudarni sa izlaznim anketa, postizborni proces mogao bi biti dug i trnovit,

poručio je.

"Ali to je draž politike. Vidjet ćemo sada koliko će pojedine stranke ostati pri svojim stavovima

koje su pred izbore jasno proklamirale prema svojim biračima. Ne treba isključiti ni mogućnost

ponavljanja izbora, ali pričekajmo još par sati", kazao je Goluža.

Paus oprezan, očekuje i treći mandat za IDS

Predsjednik IDS-a Dalibor Paus bio je u srijedu oprezan u komentiranju rezultata prve izlazne

ankete po kojoj ta stranka u 8. izbornoj jedinici dobiva dva mandata rekavši kako treba pričekati

konačne rezultate, a IDS se i dalje nada trećem mandatu.

"Izlaznost je veća nego što je bilo prije četiri godine, čime smo zadovoljni. Kampanju smo

odradili kvalitetno, dali smo si truda, nailazili smo na pozitivne odjeke kod građana i vjerujem da

će rezultat biti do kraja sukladno našim očekivanjima. Zahvaljujem svim građanima i drago mi je

zbog velike izlaznosti", rekao je Paus.

Na pitanje hoće li dati ostavku s obzirom da je najavljivao kako će to učiniti ako IDS osvoji

manje od tri mandata, Paus je ponovio da treba pričekati konačan rezultat.

"To je hipotetsko pitanje, sačekat ćemo konačne rezultate i nakon toga ćemo povući poteze

koje smatramo da trebamo povući. Mi se još uvijek nadamo trećem mandatu jer su ovo rezultati

izlaznih anketa. To za sada ne smatram porazom", poručio je Paus.

Vezano uz postizborne koalicije i mogućnost da podrže Vladu na čelu s HDZ-om, rekao je kako

su se "umorili od demantiranja toga".

"Niti jedne lijeve Vlade bez IDS-a nije bilo, a niti desne s IDS-om", naglasio je Paus. (Hina) 
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